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Vergadering Algemeen Bestuur GGD ZL
Datum Woensdag 27 september 2023
Locatie Heerlen, Van der Valk hotel, Terworm 10, Heerlen
Aanwezig Gemeente Beekdaelen, dhr. L. de Koster

Gemeente Brunssum, mw. M. van Leusden
Gemeente Eijsden-Margraten, dhr. C. Piatek
Gemeente Gulpen-Wittem, dhr. F. Derksen
Gemeente Landgraaf, dhr. A. Schiffelers
Gemeente Maastricht, dhr. A. Meij
Gemeente Meerssen, mw. M. Clermonts (voorzitter en tevens plv. AB-lid)
Gemeente Meerssen, mw. I. Smeets
Gemeente Simpelveld, mw. A. Ernes
Gemeente Sittard-Geleen, dhr. 1. Tillie (plv. AB-lid)
Gemeente Stein, dhr. J. Ummels
Gemeente Vaals, mw. E. Jaegers
Dhr. F. Klaassen, voorzitter directie/ ambtelijk secretaris
GGD Mw. M. Dreessen, controller

Afwezig Gemeente Beek, dhr. T. van Es
Gemeente Heerlen, dhr. P. van Zutphen
Gemeente Kerkrade, dhr. R. van Drunen
Gemeente Sittard-Geleen, dhr. L. Geilen
Gemeente Valkenburg aan de Geul, dhr. J. Kleinen
Gemeente Voerendaal, dhr. H. Coenen
GGD Dhr. F. Bovens, directeur publieke gezondheid

Notulist Mw. M. van Dun
Kenmerk AB 27.09.2023 / 2023-02703 / agendapunt 2

1. Opening
Mevrouw Clermonts opent de vergadering en heet de aanwezigen van harte welkom.
Van de gemeente Sittard-Geleen is het (door het college formeel aangewezen)
plaatsvervangende AB-lid aanwezig, te weten de heer Tillie.
Er is bericht van verhindering ontvangen van:
• Gemeente Beek, de heer Van Es
• Gemeente Heerlen, de heer Van Zutphen
• Gemeente Kerkrade, de heer Van Drunen
• Gemeente Sittard-Geleen, de heer Geilen
• Gemeente Valkenburg aan de Geul, de heer Kleinen
• Gemeente Voerendaal, de heer Coenen

2. Notulen en besluitenlijst vergadering Algemeen Bestuur 6 juli 2023
De notulen worden paginagewijs doorgenomen.
Er zijn geen aanvullingen of opmerkingen ten aanzien van of naar aanleiding van de notulen en
de besluitenlijst van de AB-vergadering van 6 juli 2023.

Besluit:
Het Algemeen Bestuur stelt de notulen en besluitenlijst van de vergadering van 6 juli 2023 vast.
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3. In- en uitgaande stukken
De heer Tillie vraagt of de brief over de zienswijze van de Gemeenschappelijke Regeling (GR) is
gedeeld met andere gemeenten. De voorzitter antwoordt dat de ingediende zienswijzen zoals
gebruikelijk zullen worden aangeboden aan het AB bij de bespreking van het onderwerp in het
betreffende AB.
Er zijn geen overige vragen of opmerkingen naar aanleiding van de in- en uitgaande post.

4. Mededelingen
De heer Klaassen deelt mede dat de vaccinatiecampagne COVID-19 gaat starten vanaf
oktober 2023. De campagne is beperkt tot een aantal groepen (waaronder personen van
60 jaar en ouder, specifieke risicogroepen, zwangeren en zorgpersoneel). Het RIVM heeft een
ander type uitnodiging gehanteerd, hetgeen planningtechnisch beter is voor de GGD. De
belangstelling voor deze vaccinaties wordt afgewacht.

5. Regionaal gezondheidsbeleid met 1 jaar uitstellen
De conceptraadsinformatiebrief wordt voor kennisgeving aangenomen.

De heer Meij vraagt of de raadsinformatiebrief kan worden aangepast op de rol van college en
raad.

Besluit:
Het Algemeen Bestuur besluit in de RIB over het uitstellen van Regionaal Gezondheidsbeleid
met 1 jaar toe te voegen dat er geen zienswijzen mogelijk zijn.

6. Nieuw lid Financiële Commissie
Besluit:
Het Algemeen Bestuur besluit mevrouw Susanne Scheepers, burgemeester van de
gemeente Simpelveld, te benoemen als nieuw lid van de Financiële Commissie.

7. Vergaderdata Algemeen Bestuur 2024
Aandachtspunt in het overzicht is de vergadering op 10 juli 2024, vanwege de start van de
zomervakantie. Het is belangrijk dat bij elke vergadering een quorum gehaald wordt om
rechtsgeldige besluiten te kunnen nemen. Het secretariaat gaat na of er een alternatief is voor
deze datum.

De heer Klaassen voegt hieraan toe dat in overleg met het Algemeen Bestuur extra
vergaderingen worden georganiseerd over de thema's Trendbreuk GALA IZA, afhankelijk van de
ontwikkeling en de urgentie van deze thema's. In de planning zal zoveel mogelijk rekening
worden gehouden met de vergaderingen van het Dagelijks Bestuur en de Financiële Commissie.
Indien mogelijk worden vergaderingen gecombineerd voor een efficiënte en effectieve planning.

8. RAV leningen
De heer Meij geeft aan dat bij de gemeente Maastricht intern wordt nagegaan of deze gemeente
als garantsteller kan optreden.

Mevrouw Dreessen stelt het Algemeen Bestuur voor een voorgenomen besluit te nemen met
daarbij de randvoorwaarde dat het Algemeen Bestuur instemt als de gemeente Maastricht
garant staat voor de lening. Als dat niet mogelijk is, worden de argumenten voor deze
beslissing opgevraagd en gedeeld met de andere gemeenten.
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De heer Klaassen voegt hieraan toe dat het principe van het voorgenomen besluit in het
verlengde ligt van de eerdere bespreking. De feitelijke invulling van een gemeente is nog open.
Ook al wordt een individuele gemeente bereid gevonden voor de garantstelling, dan staan
vooralsnog 16 gemeenten garant.

De heer Tillie vraagt of met de Belastingdienst kan worden gesproken, als het niet mogelijk
blijkt te zijn een gemeente als garantsteller te kunnen vinden. Mevrouw Dreessen antwoordt
dat er regelmatig overleg plaatsvindt met de Belastingdienst, maar de betreffende
jurisprudentie niet ter harte wordt genomen. Een eventuele procedure kan jaren duren. De
Belastingdienst heeft nog niet erkend dat het standpunt van de GGD correct is.

De voorzitter vat samen dat het AB akkoord gaat met het voorstel en dat bij een akkoord van
de gemeente Maastricht het Algemeen Bestuur wordt geïnformeerd. Het Algemeen Bestuur
wordt in elke geval van de stand van zaken op de hoogte gehouden in elke AB-vergadering.

9. Stand van zaken SMA

Toelichting door de directie

De heer Klaassen licht de stand van zaken toe. De Sociaal Medische Advisering (SMA) is al jaren
een thema en in het Algemeen Bestuur besproken. De GGD ZL is al lang op zoek naar een wijze
om de SMA goed te kunnen organiseren. Niet alle gemeenten nemen deze dienstverlening af.
De advisering betreft kwetsbare personen en daaruit voortvloeiende verplichtingen van de
gemeenten. In een eerder AB is gesproken over de correspondentie van juni 2023 tussen
GGD ZL en het AB. Deze communicatie is niet goed verlopen. Het AB heeft de GGD ZL verzocht
met de individuele gemeenten in gesprek te gaan en gezamenlijk een maximale inspanning te
leveren om de dienstverlening in het kader van SMA zo goed mogelijk voort te zetten. De GGD
is ambtelijk gaan onderzoeken hoe met beperkte interne capaciteit en het inschakelen van
maximale externe capaciteit in de dienstverlening kan worden voorzien. Tevens heeft het AB
verzocht alternatieven te zoeken die toekomst kunnen bieden aan de gemeenten.
De gemeenten hebben een uiteenlopende behoefte aan SMA. De manieren om daarin te
voorzien zijn dan ook verschillend. Er kan sprake zijn van een collectieve aanbesteding voor
deze diensten of individuele afspraken van een gemeente met aanbieders. Het DB heeft
verzocht in kaart te brengen welke externe partijen er zijn zodat gemeenten een keuze kunnen
maken. Collectieve aanbestedingen kennen een lange doorlooptijd. Het is aan de gemeenten
om hierin een keuze te maken. Intern wordt getracht de SMA overeind te houden. Dit leidt tot
spanningen. De GGD vraagt niet om een AB-besluit voor 1 januari 2024, maar wil in
gezamenlijkheid bespreken welke oplossingen er zijn, waarbij het belang van de cliënten zwaar
weegt maar ook oog is voor de urgente en in toenemende mate onhoudbare situatie binnen de
GGD. Het is in ieders belang dat gemeenten zo snel mogelijk een andere oplossing vinden.

De heer De Koster spreekt van een duidelijk verhaal. In de zomerperiode zijn de zorgen
uitgesproken. Hij wil voorkomen dat de individuele gemeenten dit op eigen eilandjes gaan
oplossen en stelt voor samen in regionaal of bovenregionaal verband de SMA-uitvoering voor
elkaar te krijgen. Het Mea Culpa van de directie is gehoord.

Mevrouw Van Leusden sluit zich aan bij de woorden van de heer De Koster.

De heer Piatek ondersteunt het idee om de kwestie regionaal op te pakken.

De heer Schiffelers acht het verstandig om de advisering op meerdere plekken onder te
brengen, om kwetsbaarheid als gevolg van een bedrijfsvoeringsrisico te voorkomen.
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De heer Tillie is blij dat andere partijen worden ingevlogen. De sociaal medische advisering kan
niet per 1 januari 2024 stoppen. De gemeente Sittard-Geleen wil dit tot 1 juli 2024 aanhouden
en onderzoeken of de SMA subregionaal kan worden ingevuld.

Mevrouw Ernes sluit zich aan bij de woorden van de heer Tillie. Zij vraagt tevens het aantal
inwoners van een gemeente en de hoeveelheid adviesaanvragen erbij te betrekken. Dit kan per
gemeente verschillend zijn.

De heer Ummels acht het verstandig met elkaar in gesprek te blijven over collectieve dan wel
individuele oplossingen, om subregionale verschillen te voorkomen.

Mevrouw Jaegers is het eens met de heer Ummels. Binnen de gemeente Vaals wordt inmiddels
bekeken of een keuring noodzakelijk is. Hiermee wordt al enige werkdruk bij de GGD
weggenomen. Er is een groeiende bewustwording in het team dat er sprake is van een eigen
verantwoordelijkheid. Er is sprake van kleine aantallen. Mevrouw Jaegers vraagt of de GGD de
medewerkers van de gemeente Vaals kan adviseren over wat bij de gemeente intern kan
worden afgehandeld ten aanzien van sociaal medische advisering.

De heer Klaassen antwoordt dat de GGD graag wil adviseren. Er is sprake van een urgente
noodsituatie. Er zijn onvoldoende professionals binnen de GGD om de dienstverlening uit te
voeren. Hij is blij met de bewustwording en het urgentiegevoel bij gemeenten.
De heer Klaassen vraagt de gemeenten nadrukkelijk vanuit deze urgentie voortvarend te
acteren. Hij kan niet garanderen dat de einddatum van de dienstverlening op 1 juli 2024 kan
worden gesteld.

De voorzitter vult aan dat de gemeente Meerssen wellicht neigt naar een grote aanbesteding,
maar ook beseft dat dit veel tijd in beslag gaat nemen.

De heer Tillie merkt op dat een aanbesteding voor 1 januari 2024 niet haalbaar is.

De heer Derksen wijst op het belang van een goede screening van de aanbieders van sociaal
medische advisering.

De heer Klaassen antwoordt dat de GGD veel aanbieders kent. Mevrouw Dreessen vult aan dat
vanuit de inhoudelijke behoefte aan bepaalde diensten de daarbij passende aanbieders kunnen
worden gezocht. Gemeenten werken intern verschillend. Zij stelt voor met elkaar best practices
uit te wisselen voor de best mogelijke aanbesteding.

Het Algemeen Bestuur neemt kennis van de stand van zaken dienstverlening Sociaal Medische
Advisering.

10. Dienstverleningspakket 2024
Besluit:
Het Algemeen Bestuur stemt in met het Dienstverleningspakket 2024.

11. Bijgestelde begroting 2024
Mevrouw Dreessen geeft aan dat alle betreffende stukken aan de ambtenaren beschikbaar zijn
gesteld. Op verzoek van het AB voegt zij een totaaloverzicht toe aan de vergaderstukken. De
afstemming vindt ambtelijk plaats.

De heer Meij ziet een toename van de overheadkosten en ziet ook dat overheadkosten zijn
opgenomen in de exploitatie. Mevrouw Dreessen legt uit dat op grond van de BBV (Besluit
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Begroting en Verantwoording provincies en gemeenten) direct toerekenbare kosten niet als
overheadkosten mogen worden aangeduid. De heer Meij stelt verdere uitleg op prijs. Mevrouw
Dreessen maakt daartoe een afspraak met de heer Meij. De overige bestuursleden hebben
geen behoefte aan een nadere toelichting.

Besluit:
Het Algemeen Bestuur stemt in met de bijgestelde begroting 2024.

12. Rondvraag
Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag.

13. Sluiting
Niets meer aan de orde zijnde, sluit de voorzitter de vergadering.

Aldus vastgesteld in de vergadering van 30 november 2023.
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